
  طرح ساماندهی
 استخدام کارکنان دولت چه شد؟ 

  یک نماینده مجلس: 70 میلیارد گرفتند؛
 57 میلیارد حقوق دادند!

  با رفع ابهامات طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
دولت، تکلیف ساماندهی نیروهای شرکتی و قراردادی و 
تبدیل وضعیت آنها و مشمولان طرح ساماندهی استخدام 
کارکنان دولت مشخص می شود. بخشنامه جدید دولت 
قرار است جایگزین طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
دولت باشد که در مجلس در دست پیگیری و رفع ابهام 
است. رئیس سازمان امور استخدامی هفته گذشته از 
تدوین بخشنامه ای در دولت برای ساماندهی نیروها 
خبر داد. بیش از 2 سال از انتظار مدام نیروهای شرکتی 
و قراردادی برای اجرای »ساماندهی واقعی و اساسی« 
می گذرد. فعالان پویش طرح ساماندهی- پویشی به 
گستردگیِ تقریبا تمام کشور- که از تمام نهادهای دولتی 
و عمومی از جمله وزارت نفت، نیرو و شهرداری ها در آن 
عضویت دارند، نسبت به ابلاغ بخشنامه  دولت ابراز نگرانی 
می کنند؛ در بخشنامه  تدوینی سازمان امور استخدامی 
برای ساماندهی، شرکت های پیمانکاری حذف نمی شوند 
و دولت فقط  مسئول نظارت بر آن هاست. این در حالیست 
که مهم ترین خواسته کارگران شرکتی از ساماندهی، 
حذف شرکت های واسطه و پیمانکاری است؛ برچیده 
شدن دست های واسطه، اصلی ترین مولفه  طرح ساماندهی 
کمیسیون اجتماعی مجلس نیز هست. با این حساب، 
به نظر می رسد در حالیکه کمیسیون اجتماعی مجلس 
مشغول رفع ابهام از طرحی جامع به نام ساماندهی است 
و »قرارداد مستقیم شدنِ شرکتی ها و پیمانکاری ها« در 
این طرح دنبال می شود، سازمان امور استخدامی همچنان 
مصر بر باقی ماندن شرکت های واسطه است و مدعی است 
با نظارت بر آن ها، کار به سامان می رسد؛ رئیس سازمان 
امور استخدامی با انعقاد قرارداد مستقیم با تمام شرکتی ها 
و ارکان ثالثی هایی که بیش از دو سال سابقه  دارند مخالف 
است و در مصاحبه های اخیر خود به صراحت اعلام کرده 
»تبدیل وضعیت فقط با آزمون و احراز شرایط امکانپذیر 
خواهد بود. یکی از دلایل اصلی دولت برای مخالفت با طرح 
ساماندهی »بار مالی طرح و بزرگ شدن بدنه دولت بعد از 

اجرای آن است.«
  افشاگری نماینده مجلس

ولی اسماعیلی، نایب رئیس کمسیون اجتماعی مجلس 
در این رابطه می گوید: مدیران دولتی مدعی هستند 
با طرح ساماندهی مجلس، دولت بزرگ می شود، ما 
می گوییم اینگونه نیست. برای چابک سازی و کوچک سازیِ 
دولت، باید وظایف دولت را کم کنیم؛ حالا که نمی توانیم 
وظایف دولت را کم کنیم، چرا زورمان به کارکنان و 
کارگران رسیده، آنهایی که نه امنیت شغلی دارند و نه 
دستمزدِ کافی؟! او تاکید می کند: منظور از کوچک سازی، 
کم کردن تصدی گری دولت و کاستن از وظایف آن است؛ 
چرا از کوچک سازی فقط به کارگران و نیروهای انسانی 
چسبیده ایم؟ اسماعیلی در مورد بار مالی طرح بیان داشت: 
امروز دولت به شرکت ها پول می دهد که حقوق کارکنان را 
بدهند، حالا با تصویب طرح ساماندهی، همان پول مستقیم 
به کارکنان پرداخت می شود، این کجا بار مالی دارد؟ ما 
خطاب به سازمان امور استخدامی می گوییم، اصلا افزایش 
حقوق در کار نیست؛ کارگران امنیت شغلی می خواهند، 
امنیت شغلی مهم ترین اصل برای کارگران شرکتی نیست. 
اسماعیلی ادامه داد: هدف از طرح ساماندهی، قطع حمایت 
از شرکت های واسطه و از میان برداشته شدن آن هاست؛ 
طرح ساماندهی یک ماده واحده و چند تبصره دارد؛ 
ماده واحده می گوید بعد از این چه باید بکنیم و تبصره ها 
می گویند الان برای نیروهای شاغل چه باید کرد. اما باید 
بپذیریم وضعیت موجود و حضور گسترده  پیمانکاران، 
موجب ناامیدی جوانان و از بین رفتن امنیت شغلی شده 
است. این نماینده مجلس اضافه کرد: ما اسنادی از عملکرد 
این شرکت های پیمانکاری داریم؛ شرکت هایی داریم که 
۷۰ میلیارد تومان پول گرفته اند تا در یک مجموعه ای 
از یک وزارتخانه حقوق نیروها را پرداخت کنند اما طبق 
اسنادی که ما داریم فقط ۵۷ میلیارد تومان برای حقوق 
پرداخت شده است. باقی پول کجاست، چرا پرداخت نشده؛ 
در این شرایط، می گویند طرح ساماندهی بار مالی دارد! او 
تاکید کرد: طرح ساماندهی یقینا بار مالی ملموسی ندارد اما 
دوستان در دولت آن طرف قضیه را کامل نادیده می گیرند؛ 
به راستی حضور این پیمانکاران چقدر بار مالی دارد؛ چرا این 
بخش را نمی بینند؟! طرح ساماندهی در مرحله رفع ابهام در 
مجلس است؛ بازگشت این طرح از شورای نگهبان به دلیل 
ابهامات، موجب شده چندین جلسه و نشست در کمیسیون 
اجتماعی مجلس برگزار شود؛ به گفته اسماعیلی، تا امروز 
سه ابهام طرح برطرف شده و رایزنی و برگزاری جلسه در 
مورد شفاف سازی بار مالی طرح ادامه دارد. عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس می افزاید: توقع داریم دولت محترم و 
به خصوص سازمان امور استخدامی با ما همکاری کنند؛ 
طرح ساماندهی و حذف پیمانکاران به راستی یک مطالبه 
مردمی است که ا ن شاءا... به زودی این مطالبه به سرانجام 
می رسد. مساله بعدی، دامنه  شمول طرح است؛ بسیاری از 
گروه ها از جمله آموزش دهندگان نهضت سوادآموزی نگران 
شمول طرح هستند و مرتب می پرسند که آیا ساماندهی 
شامل حال ما می شود یا خیر؛ اسماعیلی معتقد است؛ 
دامنه  شمولِ دقیقِ طرح بایستی با همکاری دولت مشخص 
شود. او اضافه می کند: الان در طرح فعلی، مربیان نهضت 
سوادآموزی و بسیاری از گروه های دیگر مشمول هستند؛ 
اما در این زمینه یکسری ابهامات و مسائل است که بایستی 
برطرف شود. اسماعیلی گفت: از نظر ما در کمیسیون 
اجتماعی و از دیدگاه کارشناسان مرکز پژوهش های مجلس 
که چندین سال است روی این مساله کار می کنند، طرح 
ساماندهی بار مالی ندارد. در عین حال، حضور پیمانکاران 
که موجب پایین آمدن بهره وری، انگیزه و امید به آینده  
نیروها شده است، قطعا ضررهای بسیار بیشتری برای 
کشور و دولت دارد؛ امیدواریم دولت با ما همراهی کند تا 
بتوانیم این کار را به سرانجام برسانیم و نیروهای شرکتی و 
قراردادی نهادها را از وضعیت فعلی که اصلا وضعیت خوب 

و شایسته ای نیست، نجات دهیم.

  آرمان ملی – یاسمین طالقانی: »وزیر بازرگانی هفته 
آینده به مجلس معرفی می شود«؛ بالاخره پس از فراز و 
نشیب های زیاد، وزیر معرفی می شود.  محمد حسینی، معاون 
امور مجلس دولت روز گذشته گفت: »امیدواریم به زودی 3 
وزارتخانه صمت، جهاد کشاورزی و همچنین وزارتخانه تازه 
تاسیس بازرگانی، وزرای خود را با رای اعتماد مجلس بشناسند 
و با قدرت کار خود را شروع کنند.« این در حالی است که 
حسینی، معاون امور مجلس دولت روز پنجشنبه با بیان اینکه، 
دو فوریت لایحه ای که دولت در این خصوص تقدیم مجلس 
کرد پذیرفته و بلافاصله تصویب شد، گفت: برنامه هفتم توسعه 
یکشنبه 2۱ خردادماه امسال به مجلس شورای اسلامی تقدیم 
می شود. گفتنی است وزارت بازرگانی در طول ۱۱6 سال 

گذشته ۱۱ بار تفکیک و یا ادغام شده است.
  تشکیل وزارت بازرگانی خوب است یا بد؟ 

 در کشور در حال توسعه مثل ایران، وزارتخانه زیاد داشتن 
عیب نیست. دولت حجیم داشتن اشکال است. مدتی است که 
دولت در پرداختن به پروژه های عمرانی با مشکل مواجه است  
و پرسنل زیاد در وزارتخانه ها و نهادهای دولتی مشکل بزرگی 
در اداره کشور است. به دلیل کاهش درآمدهای نفتی کشور 
دولت در تلاش است که هزینه های خود را به نوعی مدیریت 
کند و اگر قرار باشد این وزارتخانه و سازمان جدید برای دولت 
بار مالی داشته باشند، می توان گفت که تمام تلاش هایی که 
دولت تاکنون برای کاهش هزینه های بودجه ای انجام داده 
است، بی ثمر خواهد شد. تشکیل وزارت بازرگانی نه تنها از 
سنگینی کار وزارت صمت و جهاد کشاورزی کم نمی کند بلکه 
به دلیل سیاست گذاری های جزیره ای بین تولید و تجارت، 
ناهماهنگی را در تیم اقتصادی دولت افزایش می دهد و باعث 
فرار از پاسخگویی به نمایندگان ملت در مورد بازار می شود. 
در سال های فعالیت وزارت بازرگانی شاهد عدم هماهنگی این 
وزارتخانه با وزارت جهاد کشاورزوی بخش تولید بوده ایم که 
آسیب بزرگی به تولید کشور وارد کرده است و به طور مثال در 
سال ۸۵ با وجود عدم نیاز کشور به قند و شکر و تولید مناسب 
داخلی، شاهد واردات سه و نیم برابری به کشور بودیم که 
باعث کاهش ۵6 درصدی تولید قند و شکر و ضربه به تولید 
شد. آسیبی که از سال ۹۱ و با کنار گذاشتن وزارت بازرگانی و 
کاهش واردات و به دنبال آن افزایش تولید، التیام پیدا کرد و 
بعد از چند سال مجددا ردش تولید این محصول را مثبت کرد. 

تحلیل روابطه واردات و میزان رشد محصولات مشابه نشان 
می دهد جبران ناهماهنگی هایی این چنینی بین وزارتخانه ها 
ممکن است تا چند سال طول بکشد و گاهی باعث نابودی 
تولید شود. از سوی دیگر  تشکیل وزارت بازرگانی مزایایی دارد 
و حتی حسن روحانی در مورخه 2۹ خرداد ۱3۹۸ در هیات 
دولت در مورد بازگشت وزارت بازرگانی گفت: »اگر وزارت 
بازرگانی تاسیس بشود، هفته بعد زندگی مردم بهتر می شود.« 
اما در آن سال تلاش های دولت برای تفکیک وزارتخانه صمت 

و بازگشت وزارت بازرگانی با شکست مواجه شد.
  نمایندگان مخالف و موافق چه گفتند؟

  فوریت جدایی وزارت بازرگانی از صمت در حالی در دولت 
به تصویب رسیده که موافقان و مخالفان جدی در مجلس 
دارد. نماینده بویین زهرا و آوج در مجلس شورای اسلامی 
بیان داشت: با جدایی وزارت بازرگانی از وزارت صمت، امور 
این حوزه را بهتر می توان مدیریت کرد تا اینکه ۴ وزارتخانه 
با هم ادغام شده باشند. وی تصریح کرد: چالش جدی امروز، 
معیشت و تنظیم بازار است که هرچه حوزه مدیریتی در این 
زمینه ها کوچک تر و محدودتر باشد و مدیریت تخصصی 

متولی امر باشد، بهتر می توان بر تنظیم بازار مدیریت داشت. 
عباسپور افزود: نگرانی مخالفان این است که در حوزه تولید 
و بازرگانی مدیریت صحیح وجود نداشته باشد و به تولید 
آسیب برسد که باید گفت این گونه نیست. چرا که قبل و بعد 
از ادغام اتفاق مهمی رخ نداده و نمی توانیم بگوییم که بعد از 
ادغام شرایط مطلوب و مناسبی داشتیم. این نماینده مجلس 
افزود: دولت وظیفه و مسئولیت هماهنگی بین وزارتخانه ها 
و دستگاه های اجرایی را دارد و به واسطه دولت می توان بین 
وزارت بازرگانی و صمت هماهنگی ایجاد کرد. معتقدیم اگر 
وزارت بازرگانی در حوزه تنظیم بازار نظارت داشته باشد 
قطعا باید تجارت داخلی و خارجی را توأمان با هم داشته 
باشد. مجید ناصری نژاد؛ عضو کمیسیون انرژی مجلس از 
مخالفان بود که درباره تشکیل وزارت بازرگانی و عواقب این 
اقدام اظهارکرد: من مخالف تشکیل وزارت بازرگانی هستم 
و چندین بار هم این موضوع را اعلام کرده ام. در این شرایط 
گره زدن مشکلات کشور به ایجاد یا حذف وزارتخانه سازمان 
و غیره روش صحیحی نیست. عضو کمیسیون انرژی مجلس 
گفت: در مجلس و دولت های قبل خیلی ها با شور، شوق، 
حرارت و استدلال های پرطمطراق دنبال جمع کردن و 
تجمیع وزارتخانه ها بودند، آن روش را مناسب نمی دانستیم 
و این روش راه هم مناسب نمی دانیم. این نماینده مجلس 
یازدهم توضیح داد: ما معتقدیم در این وضعیت با مشکلات 
حاد اقتصادی، مسئولان به جای اینکه به بروکراسی اداری و 
طولانی کردن روندهای اداری بپردازند و به ساختار موجود 
ساختاری دیگر بیفزایند، واقع گرا باشند و به صورت واقعی، با 
برنامه، با تعهد، دلسوزی و درایت مشکلات مردم را حل کنند. 
ناصری نژاد افزود: اینکه بگوییم با تفکیک وزارت بازرگانی از 
وزارت صمت مشکلات حل می شود و اگر این اقدام انجام 
نشود این مشکلات حل نمی شود و باز دوباره بعد از چند سال 
خلاف این گفته ها را تکرار کنیم اقدامی اشتباه است، زیرا این 
اقدامات هیچ تاثیری در معادلات کار ندارد. وی افزود: بنابراین 
معتقدم که وزارت بازرگانی و تشکیل آن بازهم هیچ مشکلی را 
حل نمی کند جز اینکه بروکراسی را بیشتر می کند و یک روند 
اداری جدید را در کشور به وجود می آورد و تا این وزارتخانه 
مستقر شود، روال کار دستش بیاید، تقسیمات اداری انجام 
شود و مسئولیت ها تفکیک شود ما حدود یکسال زمان را از 
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دولت حجیم منبعی برای پرداخت حقوق کارمندان دارد؟

معرفی وزیر بازرگانی؛ هفته آینده
   نماینده مجلس: تفکیک هیچ مشکلی را حل نمی کند

  آرمان ملی- احسان اسقایی: اخبار هسته ای و احتمال 
آغاز مذاکرات ایران و غرب بر سر بازگشت به برجام با انتشار 
خبری از سوی برخی منابع خبری؛ این بار با واکنش آمریکا 
و ایران مواجه شد. روزهای گذشته برخی از مقامات رژیم 
صهیونیستی و رسانه ها از احتمال یک توافق موقت بین 
 ایران وآمریکا اخباری را منتشرکردند. این خبر گرچه با 
خواسته های ایران به خصوص در دور قبلی مذاکرات فاصله 
فاحشی داشت اما رسانه ها تاکید داشتند که مذاکره هسته ای 
با سرعت خوبی در حال پیشرفت است و احتمال توافق 
هسته ای موقت بین ایران و غرب فراهم شده است. خبر در 
دسترس بودن توافق موقت روزگذشته با واکنش آمریکایی ها 
روبه رو شد و همان طور که پیش بینی  می شد، آمریکایی 
صراحتا احتمال یک توافق موقت در پرونده هسته ای ایران را 
رد کردند. ایران نیز اگر چه در ابتدا البته به صورت رسمی به 
توافق موقت واکنش نشان نداد چرا که استراتژی مذاکراتی 
خود را تعیین شده می داند و خواستار اجرایی شدن برجام 
منعقد در 2۰۱۵ با تمام جزئیاتش است اما به صورت رسمی 
خبر توافق موقت را رد کرد. پایگاه های خبری در ارتباط با 
واکنش آمریکا به احتمال توافق موقت به نقل از یک سخنگوی 
کاخ سفید نوشتند گزارشی که در تارنمای میدل ایست 
آی درج شده، درست نیست. وی در این رابطه گفت: »این 
گزارش نادرست و گمراه کننده است. هر گزارش در خصوص 
توافق موقت با ایران نادرست است.« همچنین نمایندگی 
ایران در سازمان ملل متحد اعلام کرد: »هیچ توافق موقتی 
برای جایگزینی برجام در دستور کار نیست.« میدل ایست با 
استناد به دو منبع که نام آنها را افشا نکرده بود، مدعی شده 
بود که ایران و آمریکا در آستانه توافق موقت برای رفع برخی 
تحریم ها در برابر محدودیت غنی سازی اورانیوم در ایران 

هستند.
  تنها برجام

 از واکنش مقامات ایران و آمریکا در ارتباط با توافق موقت 
می توان به این نتیجه رسید که طرفین یا احتمالا توافق را کنار 
گذاشته اند که این احتمال با توجه به ردکردن »توافق موقت« 

بعید به نظر می رسد و یا اینکه در پی به اجرا درآمدن توافق 
هسته ای 2۰۱۵ هستند. البته در این میان برخی مقامات 
آمریکایی مجددا به اظهار نظر متناقض در مورد ایران روی 
آوردند که نشان می دهد اگر هم مذاکراتی بین مقامات ایران 
و آمریکا در سازمان ملل وجود داشته است در همان سطح 
تبادل زندانیان بوده است. رویترز به نقل از دو مقام ایرانی با 
تایید دیدار رابرت مالی نماینده ویژه آمریکا در امور ایران و 
امیر سعید ایروانی، سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل 
تصریح کرد که در هفته های گذشته حداقل سه بار ملاقات 
کرده اند. به گزارش »انتخاب«؛ دو مقام ایرانی به رویترز گفتند 
که پیشرفت هایی حاصل شده، اما هنوز هیچ توافق حتمی 
و قریب الوقوعی به دست نیامده است. یک مقام ایرانی دیگر 
اظهارداشت: رابرت مالی، نماینده ویژه آمریکا در امور ایران و 
امیر سعید ایروانی، سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل 
متحد، در هفته های گذشته حداقل سه بار ملاقات کرده اند، اما 
جزئیاتی درباره این دیدارها ارائه نکرد. یک مقام ارشد ایرانی 
گفت: »پیشرفت هایی حاصل شده است و ما پیشنهادات و 
پیام هایی را با آمریکایی ها رد و بدل کرده ایم. با این حال، 

جزئیات زیادی وجود دارد که باید در مورد آنها بحث کنیم.«
  فضاسازی رسانه های غربی

 اگرچه با تکذیب رسمی ایران و آمریکا بر عدم حصول توافق 
موقت باید فضا در ارتباط با احتمال آغاز گفت وگو های رسمی 
برای بازگشت به برجام، تیره می شد اما خبر فوق به نقل از 
دو مقام ایرانی در مورد پیشرفت مذاکرات اجازه نداد اخبار 
مربوط به احتمال آغاز مذاکرات و حتی بازگشت به توافق 
وین به حاشیه برود با این وجود وزیر خارجه آمریکا در یک 
مصاحبه رسمی گفته است: تمرکز واشنگتن اکنون بر روی 
توافق با ایران نیست. وزیر خارجه آمریکا در ادامه با بیان اینکه 
واشنگتن همچنان بر این باور است که دیپلماسی به طور کلی 
بهترین راه برای تضمین عدم دستیابی ایران به سلاح هسته ای 
است و بنابراین ما از دیپلماسی استقبال می کنیم و این بهترین 
راه است، مدعی شد که ما در عین حال مصمم هستیم که در 
مقابل اقداماتی که ایران انجام می دهد بایستیم. بلینکن اضافه 

کرد: رئیس جمهور جو بایدن بار ها صریح و پیوسته تکرار کرده 
است که همه گزینه ها روی میز است تا اطمینان حاصل شود 
که ایران به سلاح هسته ای دست نمی یابد. این اظهار نظرات و 
اقدامات از سوی آمریکایی ها و ایستادگی ایران بر اصل توافق 
2۰۱۵ نشان می دهد راه برای رسیدن به یک مسیر دقیق به 
طرفین به صورت علنی به مذاکره برای بازگشت به برجام فکر 
کنند، طولانی است! و در روزهای گذشته رسانه های غربی 
تلاش کرده اند به نوعی با فضای رسانه ای در ارتباط با پرونده 
هسته ای ایران اقدام به فضاسازی کنند. چرا که اخیرا سی وپنج 
قانونگذار مجلس نمایندگان آمریکا در نامه ای به رهبران 
کشور های انگلیس، فرانسه و آلمان )تروئیکای اروپا(، سه عضو 
اروپایی توافق هسته ای برجام خواستند مکانیسم ماشه را ذیل 

برجام علیه ایران فعال کنند. 
   توافق تا مشخص شدن وضعیت انتخابات آمریکا 

فریز خواهد شد
یک کارشناس هسته ای در ارتباط با تکذیب خبر توافق 
موقت آن هم به صورت رسمی به »آرمان ملی« گفت: فضا برای 
مذاکرات احیای برجام و توافق 2۰۱۵ امروز مهیا نیست. چرا که 
بازگشت به این توافق در داخل آمریکا برای دموکرات ها پرهزینه 
خواهد بود. دیاکو حسینی افزود: در این مقطع زمانی بایدن 
نخواهد توانست چنین توافقی با ایران را آن هم در زمانی که به 
انتخابات در آمریکا نزدیک می شویم؛ در دستور کار قرار دهد. 
خصوصا اینکه آمریکا نمی تواند با بازگشت به برجام به هدف 
خود یعنی یک توافق قوی تر و طولانی تر دست یابد، بنابراین 
برای بایدن بسیار سخت خواهد بود که با توجه به شبهات 
و اتهاماتی که علیه ایران در جنگ اوکراین زده شده است و 
همچنین با توجه به لابی ها ضد جمهوری اسلامی در آمریکا با 
ایران توافق کند. وی ادامه داد: ایران هم زمان کنونی را مناسب 
برای توافق نمی داند چرا که چند ماه آینده یک انتخابات مهم 
در آمریکا برگزار خواهد شد و این امکان وجود دارد که حزب 
بایدن در آن انتخابات شکست خورده و جمهوری خواهان در 
قدرت قرار گیرند. حزب جمهوری خواهان نیز به توافق با ایران 
پایبند نخواهد بود. بنابراین در حال حاضر فضایی برای توافق 
وجود ندارد. البته طرفین در عین حال می دانند که باید اوضاع 
را به خوبی مدیریت کنند تا تنش ها افزایش پیدا نکند. از این رو 
ممکن است شکلی از تفاهم های غیررسمی و اگر نگویم توافق ها، 
آن هم به کمک واسطه ها احتمالا در دستور کار است تا وضعیت 

موجود فریز شود. 

»آرمان ملی«، »نه« به »توافق موقت« و احیای برجام را بررسی می کند؛  

بازی دادن افکار عمومــــی

 نماینده مجلس:
»ضامن« تروریست نشدم 

  »کفالت« متهم به »معاونت در ضرب 
و شتم« معاون وزیر را پذیرفتم

 احد آزادی خواه، نماینده ملایر در مجلس 
اعلام کرد: کفالت من فقط و فقط از فردی 
بود که اولا عنوان اتهامی اش سببیت بود نه 
مباشرت؛ ثانیا سببیت در درگیری فیزیکی 
بود نه ترور یا قتل؛ ثالثا متهم بود نه مجرم؛ 
رابعا متهم فردی است که در شهر حوزه 
انتخابیه من ملایر دو واحد تولیدی با اشتغال 
حدود ۵۰۰ نفر دارد و من همواره وظیفه دارم 
از چنین تولیدکنندگانی حمایت قانونی کنم.  
با کمال تعجب جریان تخریبی که از روزهای 
قبل از استیضاح شروع به فعالیت کرده بود 
بعد از آن روز نیز به قصد انتقام از مجلس و 
این خادم کمترین، فعالیت های تخریبی خود 
را ادامه داده و موضوع کفالت بنده از یکی از 
تولیدکنندگان شهرم در جریان پرونده ای 
را علم کرده و بر سر مجلس می کوبند. خدا 
را شاکرم که پس از جست وجوی فراوان در 
پرونده شخصی و کاری من، تنها به چنین 
دستاویز غیر قابل اعتنایی متمسک شده اند 
که نه تنها هیچگونه تخلف یا سوءاستفاده ای 
نیست بلکه در این بازار نگران کننده اقتصادی 
 که جوانان بسیار زیادی از بیکاری رنج

 می برند حمایت از تولیدکننده که تنها دلیل 
کفالت من از ایشان بود برایم هم تکلیف است 

و هم افتخار. 
  جرم آزادی خواه چیست؟

 جرم آزادی خواه کفالت از متهمی است 
که برخلاف آنچه با بی اخلاقی گفته شد تنها 
معاونت در ضرب و شتم است )گرچه من 
هرگز از هیچ ضرب و شتمی حمایت نکرده 
و نمی کنم( که آن هم هنوز به اثبات نرسیده 
است.  جرم آزادی خواه دفاع از حریت مجلس و 
صیانت از حقوق کارگرانی است که آینده خود 
را در چرخش چرخ دنده های این دومجموعه 
تولیدی در ملایر می بینند. گناه من عدم 
تحمل دهن کجی و بی اعتنایی برخی مسئولان 
وزارتخانه به سرنوشت کارگران واحدهای 
تولیدی در آستانه تعطیلی است. گناه من 
پیروی عملی از تاکید رهبری عظیم الشأن در 
حمایت از تولید ملی است. گفتند از ضارب، 
راکب و آمر در قتل کفالت کرده ام، دروغ گفتند. 
اولا کدام قتل؟ تاکید می کنم کدام ترور؟ ثانیا 
کجا من از ضارب کفالت کرده ام؟ ثالثا کجا من 
از راکب کفالت کرده ام؟ کفالت من )که برخی 
که از صحبت های من در استیضاح در مجلس 
ترسیده بودند با شتاب زدگی بسیار ناشیانه 
تصاویرش را کاملا غیرقانونی در فضای مجازی 
پخش کردند( فقط و فقط از فردی بود که اولا 
عنوان اتهامی اش سببیت بود نه مباشرت؛ ثانیا 
سببیت در درگیری فیزیکی بود نه ترور یا قتل؛ 
ثالثا متهم بود نه مجرم؛ رابعا متهم فردی است 
که در شهر حوزه انتخابیه من ملایر دو واحد 
تولیدی با اشتغال حدود ۵۰۰ نفر دارد و من 
همواره وظیفه دارم ازچنین تولیدکنندگانی 
حمایت قانونی کنم و متعهد شدم متهم را 
فردای آن روز برای تکمیل تحقیقات تحویل 
مرجع قضائی دهم و کمتر از ۱2ساعت عمر 
این کفالت به پایان رسید و متهم خود را به 
شعبه بازپرسی معرفی کرد، امری که جدا از 
قانونی بودن دارای استحباب شرعی است در 
عین حال از همه مراجع ذی صلاح می خواهم 
اگر تخلفی در این فقره صورت گرفته با قوت 
و قدرت رسیدگی کرده و هیچ مماشاتی 
نداشته باشند. اما هنوز ملت ایران پاسخی 
برای تمام کم کاری ها، جهش دو برابری قیمت 
خودرو، گرانی لوازم خانگی و خم شدن کمر 
تولیدکننده داخلی از سوی مسئولان وزارت 
مربوطه دریافت نکرده اند. معاون وزیری که 
به صراحت حرف از بیکاری حدود ۵۰۰ کارگر 
ملایر می زد هنوز پاسخی برای اعلام جرم علیه 
خود در سازمان بازرسی کشور به جرم اخلال 

در تولید کشور ارائه نداده  است.

 سونامی بازنشستگان 
آموزش و پرورش در راه است

نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس با اشاره به کمبود نیرو در آموزش و 
پرورش، ادامه داد: در سنوات آینده با سونامی 
بازنشستگی مواجه خواهیم شد.، کما اینکه 
در مهرماه سال جاری حدود ۱۰۰ هزار نفر از 
نیروهای این وزارتخانه بازنشسته خواهند 
شد. بنابراین برگزاری آزمون سه مرحله ای 
جذب وزارت آموزش و پرورش در دستورکار 
قرار گرفت و مرحله اول آن برای آموزش 
ابتدایی برگزار شد که در پی آن 22 هزار نفر 
جذب خواهند شد. سید محمد مولوی گفت: 
مرحله دوم آزمون جذب نیروی انسانی برای 
دوره متوسطه برنامه ریزی شده اما تاکنون 
سازمان اداری و استخدامی کشور مجوز 
برگزاری آن را صادر نکرده است و این تعلل و 
نوع نگاه این سازمان به برگزاری این آزمون ها 

هیچ توجیه علمی ندارد. 

 

 حکمرانی خوب 
چیست؟

سید احمد بخشایش اردستانی، فعال سیاسی اصولگرا   
معتقد است: »در ذهن من این است که حکمرانی خوب 
زندگی مردم را تسهیل کند تا بتوانند به راحتی زندگی 
اقتصادی داشته باشند، بنابراین هرکسی می تواند از 
حکمرانی خوب یک ویژگی هایی را بشمارد اما این ویژگی ها 
می تواند مشابه هم باشد. حکمرانی خوب یک حکمرانی ای 
است که به فکر معیشت مردم باشد و شفافیت را سرلوحه 
کار خود قرار دهد و انتخابات و ملزومات آن را فراهم کند. 
حکمرانی خوب یک فلسفه است که هر محقق شاخص ها و 

معیارهای مختلفی برای آن دارد.«

    

 لزوم امیدآفرینی 
برای جامعه

یک فعال سیاسی اصولگرا درباره لزوم امیدآفرینی گفت: 
حکمرانی خوب در صورتی که درست اجرا شود خیلی می تواند 
در جامعه امیدآفرین باشد اما در حال حاضر بزرگترین مانع 
پایه گذاری و اجرای درست حکمرانی خوب، رسوب برخی 
تفکرات فاقد آینده نگری است. وی افزود: برخی افراد با 
وجودی که حتی مسئولیتی ندارند متأسفانه می توانند در 
تصمیم گیری ها اثرگذار باشند. ناصر ایمانی   افزود: آنها بدون 
درنظر گرفتن شرایط جامعه و مطالبه نسل جوان و جهان بینی 
کنونی مردم دیدگاه هایی را مطرح می کنند و تأکید دارند که 

فقط و فقط دیدگاه های خودشان درست است .

 هر طیفی باید به انجام وظیفه در راستای مسئولت هایی 
بپردازد که به او سپرده شده است. فعال سیاسی اصلاح طلب 
گفت: آخر سالجاری، انتخابات مجلس را داریم. اگر چهار نفر 
که نماینده نسل جوان یا نخبگان باشند، وارد صحنه رقابت 
شوند، به مرور می توانند در کشور جریان سازی کنند. یعنی 
تصمیم گیران اصلی کشور باید این فضا را به طور واقعی 
ایجاد کنند. حجت الاسلام محمدعلی ابطحی ادامه داد: باید 
بستری آماده شود که مردم حس کنند کسانی که به درد 
مجلس می خورند در صحنه هستند. مجلس هم نیازمند 

افراد کارشناس خودش است. 

مجلس نیازمند افراد 
کارشناس است 


